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Гергана 
Гераскова, 
зам. ди-
ректор в 
дирекция 
„Банкиране 
на дребно” 
в ПИБ: 

- При наводненията 
в Харманли и Сви-
ленград много хора 
загубиха домовете си. 
Първа инвестиционна 
банка предвижда ли да 
отпуска кредити с пре-
ференциални условия 
за хора от бедстващите 
райони? 

- Да, специално за 
жителите на община 
Харманли и община 
Свиленград разрабо-
тихме промоционален 
потребителски кредит, 
с по-изгодни условия и 
облекчена процедура на 
отпускане, както и про-
моционални условия по 
ипотечен кредит “Жи-
лище в сегашно време”
 На стр. 5

Пускаме 
промоционални 
кредити за 
бедстващите 
райони
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Красимира 
Василева

Специалист общи 
банкови операции - офис 
Харманли

- Работя във Fibank от 2 
години като „Специалист 
общи банкови операции” 
в офис Харманли, раз-
казва Красимира - Родена 
съм в Хасково, но коре-
ните ми са от Свиленград, 
където и живея в момента. 
Щастливо омъжена съм, а 
най-голямата ми гордост е 
моят петгодишен син. 

Средното си образо-
вание завършва в Сви-
ленград, в паралелка с 
история и литература. 
Завършила е и Икономи-
ческия университет във 
Варна (ВИНС) със специ-
алност „Счетоводство и 
контрол”.   На стр. 4

Васил Христов и кметът  
на Свиленград Георги Ма-
нолов (вдясно) обсъдиха как 
дарението на ПИБ да стиг-
не по-бързо до хората.
СНИМКА: FIBANK

Искаме да помогнем на всички 
пострадали в Харманли и Свиленград

ВАСИЛ ХРИСТОВ, 
изпълнителен

директор на ПИБ
В село Бисер хората 

са шокирани и обез-
верени, а положението 
изглеждаше следвоен-
но, разказа шефът на 
ПИБ, след като посети 
бедстващите райони.  

 На стр. 2-3
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- Господин Христов, как 
се роди идеята за дарени-
ето от 300 000 лева, което 
Първа инвестиционна банка 
направи на общините Хар-
манли и Свиленград?

- На извънредно събрание 
на ПИБ се взе решение да 
дарим по 150 хиляди лева на 
Свиленград и Харманли-об-
що 300 хиляди лева. За нас 
е важно тези пари да стигнат 
до хората сега, защото имат 
нужда от тях. Парите, които 
ние даряваме не ги превеж-
даме по сметка на общината, 
а всеки пострадал ще си ги 
получи в съответния банков 
клон. Така има прозрачност в 
системата за оценка на нуж-
дите на пострадалите. Важно 
е да помогнем на държавата 
и бедстващите хора. Тряб-
ва да се дарява надежда на 
нуждаещите се. Бих искал по 
този начин да дадем пример 
на всички останали компании 
да ни подкрепят и да даря-
ват каквото могат. Трябва да 
създадем култура и високо 
самочувствие, дарителско 
самочувствие на общество-
то, само по такъв начин ще 
можем да преодоляваме пре-
дизвикателствата, пред които 
се изправяме като нация.

- Вие лично посетихте бед-
стващите райони, какво ви-
дяхте, като пристигнахте?

- На първо време проверих 
нашите офиси. За мен беше 
важно да видя, че хората там 
са добре, че са здрави и не 
са пострадали. След това се 
свързах с кметовете на Хар-
манли и на Свиленград и ги 
помолих за съдействие заед-
но с тях да отидем и да ми по-
кажат кои райони са засегна-
ти най-много от бедствието. 
И в двете общини минахме в 
най-тежко пострадалите мес-
та. Например в село Бисер 
гледката беше покъртителна. 
Там допълнително се нагнетя-
ваше във въздуха напрежение 
и студ от тревогата на хората 
за жертвите и неизвестността 
дали има още жертви. Те са-
мите не знаеха дали публично 
оповестената бройка е ис-
тинската цифра и се пребро-
яваха един друг, кой е тук и 
кой го няма. Виждаше се как 
отделни къщи вече въобще ги 

Васил 
Христов,

изпълнителен 
директор 
на Първа 

инвестиционна 
банка: В село Бисер хората са шокирани и обезверени, а положението изглеждаше следвоенно

няма, дворовете бяха праз-
ни, а си личеше, че там тряб-
ва да има къщи. В полето на 
селото имаше коли, които са 
до половината забити в тиня, 
кал и сняг, а нагоре стърчаха 
гуми и капаци. Хората бяха 
шокирани, изплашени, но 
нямаше паника. Не знаеха 

дали, това което са преживе-
ли е свършило или идват още 
такива неприятни моменти. 
Те се притесняват за поминъ-
ка си, защото голяма част от 
тях са разчитали на домаш-
ни и стопански животни, на 
насаждения, които ледените 
блокове са изкоренили и са 

помлели всичко, което се 
очаква да поникне напролет. 
Хората бяха обезверени, за-
щото навън е изключително 
сурова зима, студът допълни-
телно нагнетява страх в тях 
и се вижда, че всичко, което 
са имали като покъщнина са 
го изгубили. Положението в 

На 124 семейства от най-по-
страдалите след наводнението в 
Свиленград ще бъдат разпределе-
ни дарените от Първа инвестици-
онна банка 150 000 лева. Шестте 
екипа на комисията обходиха в 
най-кратки срокове засегнати-
те 255 домове. С парите от ПИБ 
общината ще покрие загубите на 
хората за повреденото движимо 
домашно имущество, които не се 
поемат от Комисията за защита 
на населението при бедствия.

Общата стойност на повреде-

ното домашно имущество в тези 
124 къщи по реални пазарни 
цени е 244 155 лв. За да може 
да се разпредели справедливо 
дарената сума според нуждите 
на хората, половината от даре-
ната сума т.е. 74 500 лв. бе раз-
пределена на силно пострадали 
домакинства със щети над 5 000 
лева, което е 73% от загубите 
им. Това са 25 тежко пострадали 
семейства. Останалата половина 
от сумата бе разпределена на по-
малко засегнати 99 семейства, 

които получават 52% от размера 
на щетата.

На дарението на ПИБ реагирах 
така, както един български кмет 
трябва да се отнесе към една бъл-
гарска банка. Нарочно натъртвам 
на думата българска, защото в 
такива условия на бедствие най-
важното е националното едине-
ние. Това дарение, което банката 
прави, ще стигне до всеки един от 
хората, които имат нужда. Те ще 
разберат, че някой мисли за тях, 
когато са в беда. 

Банката помага на 
124 семейства от общината

Георги Манолов, кмет на Свиленград: 

Искаме да помогнем на всички 
пострадали в Харманли и Свиленград

Кметът на 
Харманли 

Михаил Лис-
ков (вдясно) 

стиска 
ръката на 
Васил Хри-

стов в знак 
на благо-

дарност за 
дарението, 
което ПИБ 

направи. 

СНИМКА: 
FIBANK

Много хора в село Бисер загу-
биха домовете си и са в шок.

СНИМКА: IMPACT PRESS GROUP
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на -8 градуса при относител-
но силен вятър. Нечовешко 
място за живот в момента. 

- Как реагираха хората на 
новината за дарението на 
Първа инвестиционна бан-
ка?

- Първата им спонтанна ре-
акция беше радост. В очите 
им се виждаше радостта, че 
има дарение, което най-ве-
роятно ще достигне и до тях. 
А втората им реакция беше-
„Това да не е някаква шега?”. 
Не можеха да повярват, че 
частна, а не държавна инсти-
туция дарява толкова голяма 
сума при положение, че не е 
длъжна по закон. След като 
проумяха, че наистина даря-
ваме сумата, казваха „Дайте 
да ви стисна ръката”, целува-
ха ръка. Настръхваш само от 
реакцията на тези хора. Това 
са много трогателни момен-
ти, в които няма как човек 
да не се разстрои и да не го 
докоснат. 

- Имате ли информация 
колко хора ще получат по-
мощ? 

- Желанието на банката е 
всички, които са пострадали 
да получат помощ. Далеч сме 
от мисълта, че с тези пари ще 
се възстанови всичко, както 
е било първоначално. Всички 
хора, които по един или друг 
начин са пострадали, трябва 
да получат част от това даре-
ние. 

- Как ще се определя кой 
колко пари от дарението да 
получи?

- С кметовете се разбрахме 
да сформират няколко коми-
сии за оценка на щетите, кои-
то да са прозрачни и публич-
ни. В тях участват както хора 
от общинската администра-
ция, така и реално постра-
дали граждани, които имат 
наблюдение кое как е било. 
Трябва да се действа много 
бързо, защото сега им тряб-
ват пари на хората. Наред с 
документите за самоличност, 
те са загубили и наличните си 
пари. В момента хората ня-
мат пари и за хляб. Така че на 
първо време това ще им даде 
кураж, че имат едни пари, ко-
ито да сложат в джоба и ще 
могат да си купят хляб, мляко 
и за чисто битовото им оце-
ляване в момента. 

че ние на практика ледораз-
бивахме с машината. Беше 
много подтискаща и страш-
на гледка да видиш как по 
улицата няма коли, каруци и 
деца, а ледени блокове, ко-
ито се блъскаха един в друг, 
издавайки страшен трясък 
като се разбиват. Там беше 
по подтискащо, защото хо-
рата, които все още не бяха 
евакуирани, не можеха да 
излязат дори от къщите си. 
Ледът беше сковал вратите 
на домовете им и те бяха като 
заварени. Много сковаваща, 
коварна и депресираща об-
становка. Всичко това става 

В село Бисер хората са шокирани и обезверени, а положението изглеждаше следвоенно
селото изглеждаше буквално 
следвоенно. 

- Каква беше ситуацията 
в Свиленград?

- В наводнения квартал Га-
рата на Свиленград нямаше 
как да разгледаме без спе-
циализирана техника. В село 

Бисер водата се беше оттекла 
и по улиците беше кално, но 
все пак проходимо. Докато 
в Свиленград кметът осигури 
един бронетранспортьор и с 
него минахме по улиците на 
квартала. Водата беше над 
половин метър имаше и 5-6 
сантиметра лед отгоре, така 

148 къщи от 
с. Бисер ще
получат от 
дарението 
на ПИБ

Михаил Лисков, 
кмет на Харманли: 

Засега 148 къщи в село Бисер 
и 12 в Лешниково ще получат част 
от дарението, което Първа инвес-
тиционна банка направи на общи-
ната. Чисто практически смятам, 
че тези 150 000 лв., трябва да 
се разпределят на домакинства с 
пострадали къщи, а не на отделен 
човек, защото е по-трудно да се 
определи методологията по която 
да се разпределят обезщетенията, 
ако е за отделни лица, живеещи 
в една къща. Още не можем да 
изчислим по колко пари ще се да-
ват. Създадохме комисии, в които 
участват и пострадали от навод-
ненията, които ще дадат предло-
жения за разходването на сумите. 
Те ще бъдат одобрени до края на 
седмицата с решение на общин-
ския съвет и аз ще го подпиша. 
Освен това в Харманли също има 
хора с пострадало имущество. В 
момента и там върви комисия, ко-
ято ще каже колко са чисто бито-
во пострадали и пострадал малък 
бизнес. 

С огромна благодарност съм 
към ръководството и Управител-
ния съвет на банката, че в тези 
трудни моменти помагат на насе-
лението и възвърнаха вярата ни в 
българските институции. Тук идва 
една българска банка и дава 150 
000 лева и това е най-голямото 
дарение, което община Харманли 
получава. 

Искаме да помогнем на всички 
пострадали в Харманли и Свиленград

Скъсаната стена на язовир „Иваново” потопи харманлийското 
село Бисер, в което живеят над 800 души.

 СНИМКА: IMPACT PRESS GROUP

БТР-и разбиват леда след като наводненият път до кв. Гарата в 
Свиленград замръзна напълно.

СНИМКА: IMPACT PRESS GROUP
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О
бичам предизвика-
телствата, защото ме 
правят по-силна и не-
поколибима в реше-

нията ми. Поставям си цели, 
които постигам с много упо-
ритост, и така доказвам себе 
си. Аз съм изключително по-
зитивен, отговорен и открит 
човек. Избрах да се развивам 
професионално в банковия 
сектор, където намерих едно 
предизвикателство да докажа 
себе си и се надявам, че на-
правих правилния избор.

- В какво се изразява ра-
ботата ви?

- Прекият контакт с клиенти 
и доброто им обслужване са 
важна част от моята работа. 
Всеки работен ден се старая 
да бъда позитивна, винаги 
усмихната и максимално по-
лезна на всеки един от тях. 

градя едно взаимно доверие 
помежду ни.

- Какво правите в свобод-
ното си време?

В свободното си време оби-
чам  да се занимавам с детето 
ми. Любител съм на природа-
та и във всеки удобен момент 
организирам разходки и пъ-
тувания. Не обичам зимата, 
а топлината и светлината на 
лятното слънце, което ме за-
режда. Често се разтоварвам 
като гледам филми, предимно 
комедии. Обичам да рисувам 
и да пиша приказки и разка-
зи.

В ученическите си години 
участвах  в самодейна теа-
трална група към читалището 
в Свиленград, с която имахме 
представления в Тополо-
вград, Свиленград и околните  
селища. От тогава се зароди 
и любовта ми към театъра.  

Спортът също винаги е бил 
важна част от моя живот. Като 
малка съм тренирала спортна 
гимнастика, аеробиката, тае-
бо и пилатес, а това лято си 
поставих нови предизвика-
телства – колоездене и йога. 
2011 година ми донесе много 
емоции и радост – явих се на 
държавно първенство по йога 
в стил артистична йога, на 
което спечелих медал и съм 
горда от себе си.

Опитвам се да ги спечеля с 
внимание, учтивост  и съпри-
частност. Разбира се, освен 
общуването с клиенти, рабо-
тата ми е свързана и с доста 
оперативни дейности като 
водене на архив, обработка 
на документи и други. Тези 
дейности ме правят по-ор-
ганизирана и по-отговорна. 
Имам щастието да работя в 
екип от професионалисти, с 
които си помагаме и винаги 
се стремим да постигаме до-
бри резултати. 

- Какво могат да намерят 

клиентите на ПИБ в офис 
Харманли?

- Те ще бъдат посрещнати 
в един просторен и уютен 
офис, от усмихнати и привет-
ливи  служители, които ще се 
опитат да разберат техните 
нужди и да бъдат полезни, 
като им предложат най-под-
ходящия продукт или услуга. 
Аз лично правя всичко въз-
можно клиентите ни да се 
чувстват специални, тъй като 
вярвам, че към всеки един 
трябва да се подходи инди-
видуално и с внимание. По 
този начин се старая да из-

n СЛУЖИТЕЛ 
НА СЕДМИЦАТА n

Красимира Василева
специалист общи банкови операции - 
офис Харманли

l  Предизвикателствата я правят 
по-силна и непоколибима

l  Печели клиенти с внимание, 
учтивост и съпричастност

l  Спечелила е държавно пър-
венство по артистична йога

l  Обича да рисува и да пише 
приказки и разкази

Стресът се определя като 
състояние на организма, 
което настъпва в резултат 
на необикновено продължи-
телно дразнене, изискващо 
напрежение с оглед адапта-
ция към дразнителя. Често 
понятието стрес се свързва 
с емоционална криза, която 
се определя като драматична 
промяна в обичайния ритъм 
на живот в измерения, над-
хвърлящи способността на 
индивида да се приспособи  
и настъпва внезапно и нео-
чаквано.  

Острата травматична стре-
сова реакция възниква не-
посредствено в момента на 
стресово събитие, каквото 
изживяват  хората в с.Бисер 
и Свиленград. Тя минава 
през фаза на шок, апатия 
и паника, фаза на реакция 
– осъзнаване, придружено 

със силни, и болезнени чув-
ства, което довежда до под-
тискане, изолация и регре-
сия, фаза на преработване 
на болезнените симптоми 
и фаза на излизане от кри-
зата.

В зависимост от индивиду-

алните проблеми и ресурса 
на личността се изработ-
ват стратегии за справяне 
с емоционалните кризи. Те 
са свързани с експресия на 
емоциите, приемане на си-
туацията, започване на нова 
дейност, оценяване на про-
блема и търсене на специ-
ализирана помощ. 

По отношение ежедневния 
стрес, на който всички сме 
подложени, има различни 
начини, които биха ни помог-
нали да намалим неговото 
вредно влияние върху нашия 
организъм: 

l приемане на много течно-
сти – вода, чай, фрешове, 
ограничаване на алкохола 

и кафето.
l здравословен начин на 

хранене, като основно 
правило е да не се пропу-
ска закуската и режима на 
хранене да е на 4 – 5 пъти 
дневно.

l достатъчен и пълноценен 
сън, който помага да се 
запази емоционалния ба-
ланс.

l да не носим работата в 
къщи – баланса между 
работата и личния живот 
е ключов момент за пред-
пазване от стрес, да не бъ-
дем перфекционисти.

l редовни физически упраж-
нения, които помагат да се 
справим с раздразнител-
ността и депресията.

l да общуваме, да не бъдем 
злопаметни и да се заба-
вляваме.

n СЪВЕТИТЕ НА FIHEALTH  n

Стресът и неговото 
преодоляване

Д-р Тинтява Мустакова, 
педиатър във FiHealth
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клиентите имат възможност 
да получат и бонус . За да се 
възползват от тази възмож-
ност, е необходимо през 
първата година от срока на 
договора за кредит, да не 
са допускали неизпълнения 
на задължения по ползвани 
кредитни улеснения, пре-
доставени от Fibank. Бо-
нусът е в размер на 1% на 
годишна база върху дълга. 
Предвидили сме възмож-
ност, в случай на временно 
финансово затруднение, за 
гратисен период след пър-
вата година - до 12 месеца 
на всеки 5 години от срока 
на кредита.

Хората могат да използват 
кредитите, за да направят 
ремонт или да задоволят 
други текущи нужди, които 
изпитват.

- Само на хора с постра-
дали къщи ли ще се дават, 
или на всеки, който иска 
от тези райони? 

- Промоцията е предназ-
начена за всички жители на 
община Харманли и общи-
на Свиленград.

ОТ СТР. 1

- До какви суми и за ка-
къв срок ще се изплащат 
тези кредити? 

- Промоционалният по-
требителски кредит е с 
максимален размер 10 000 
лв. или равностойността в 
евро. Срокът за погасяване 
е до 5г., при 6% фиксира-
на годишна лихва за пър-
вите две години и 11.69% 
за останалия период, при 
кредит в лева и 10.59% при 
кредит в евро. Лихвата се 
формира на база базовия 
лихвен процент на Fibank 
плюс надбавка. Промоцио-
налният кредит няма такса 
за разглеждане, без изис-
кване за обезпечение и без 
изискване за превод на ра-
ботна заплата по сметка в 
банката. 

Промоцията по ипотечен 
кредит “Жилище в сегашно 
време” също е без такса за 
разглеждане на искането 
и без изискване за превод 
на заплата по сметка във 
Fibank. Годишният лихвен 
процент за първите 5 годи-
ни е 7.3% и 7.8% за оста-
налия период, отново  фор-
миран на база Базов лих-
вен процент на банката + 
надбавка. При този кредит, 

n ИНТЕРВЮ n

Гергана 
Гераскова,
зам. директор в 
дирекция „Банкиране на 
дребно” в ПИБ: 

l  Заемите могат да се из-
ползват и за 
ремонт или текущи нужди 

ГЕРГАНА ГЕРАСКОВА започва работа във Fibank през 2003 
година като кредитен специалист за физически лица. През 
годините си в банката работи също и като главен специалист 
„Банкиране на дребно”, а повече от 5 години заема длъжността 
заместник директор в дирекция „Банкиране на дребно”. Гергана 
Гераскова има магистърска степен по Счетоводство и контрол 
от УНСС. .

В И З И Т К А

Пускаме промоционални 
кредити за бедстващите райони

Fibank допринася за 
здравето и благополучието 
на българското общество, 
чрез даренията, които пра-
ви и спонсорските си про-
грами. 

Успяваме да осигурим 
финансова подкрепа на сто-
тици български организации 
и граждани, за осъщест-
вяването на инициативи в 
сферата на спорта, образо-
ванието, изкуствата и лите-
ратурата. Ние от Fibank сме 
също така съпричастни към 

хора със здравословни про-
блеми и такива в неравнос-
тойно положение.

През изминалите 5 години 
подкрепяхме кампании, като 
отделихме над 2,5 милиона 
лева, разпределени по раз-
лични приоритетни сектори, 
базирайки решенията си на 
нашите ценности и цели. 

Вярваме, че спонсорства-
та и даренията, са важни за 
обществото ни и ще про-
дължим да ги правим и за-
напред.

n ПОД ЗНАКА НА FIBANK  n

Fibank дари над 2,5 млн. лв. за 5 години
Фонд „Со-
циална от-
говорност” 
на Fibank 
предоставя 
възможност 
за развитие 
на децата и 
младежите 
от домове-
те за деца 
и юноши в 
страната.
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- Какво представляват 
договорните фондове? 

- Договорният фонд е 
средство, чрез което инди-
видуалният инвеститор може 
да участва в професионална 
колективна инвестиционна 
схема. Паричните средства, 
набрани чрез публично 
предлагане на дялове, се 
инвестират в ценни книжа 
и други финансови активи – 
акции, облигации и др., - уп-
равлявани професионално 
и с минимални разходи. 

В България има регистри-
рани над 100 местни дого-
ворни фонда, които упра-
вляват активи от над 370 
млн. лв. Интересът към дого-
ворните фондове се обусла-
вя от техния потенциал да 
постигнат по-висока (поня-
кога значително по-висока) 
доходност от тази на лихви-
те по банковите депозити.

- Разкажете ни за ПФБК 
Асет Мениджмънт и дого-
ворните фондове, които 
управлявате.

- ПФБК Асет Мениджмънт 
е едно от най-старите упра-
вляващи дружества в Бълга-
рия, учредено през 2004 г. 
В момента ние управляваме 
четири договорни фонда – 
ДФ ПФБК Восток, ДФ ПИБ 
Авангард, ДФ ПИБ Класик и 
ДФ ПИБ Гарант, както и Ин-
вестиционно Дружество „На-
дежда” АД, което е бивш при-
ватизационен фонд. Общо 
активите под управление към 
момента са 7.5 млн. лв.

- Според статистиката от 
началото на годината уп-
равляваният от Вас фонд 

ПФБК Восток е постигнал 
най-висока доходност из-
между всички български 
взаимни фондове. Как го 
постигнахте?

- Да, наистина, ПФБК 
Восток с постигнатите 15% 
доходност е най-добре 
представящият се българ-
ски фонд от началото на 
2012 г. Причините, разбира 

се, са комплексни, но тук 
можем да изтъкнем негова-
та уникалност като продукт 
на българския пазар. ПФБК 
Восток е единственият бъл-
гарски фонд с фокус изцяло 
върху руските капиталови 
пазари, които са в Топ 10 
на най-печелившите в гло-
бален мащаб за периода. 
От своя страна силните ръ-
стове на руските индекси 
се дължат на обвързаността 
им с развитието на светов-
ната икономика и цените на 
петрола и другите суровини, 
които също се отблъскват от 
дъното. Доброто представя-
не напоследък на щатската и 
азиатските икономики даде 
възможност за успокояване 
на капиталовите пазари и е 
база за солидни ръстове на 
повечето индекси от ниски-
те нива, които достигнаха в 
края на 2011 г.

- Какви инвестиционни 
решения предлагате за 
по-неопитните и предпаз-
ливи инвеститори.

- От септември 2011 г. 
предлагаме съвместно с 
Първа инвестиционна банка 
продукт, наречен Комбини-
ран депозит „Портфолио”, 
който съчетава удобството 
и сигурността на 9-месечен 
срочен депозит с възмож-
ностите, които предлагат 

инвестициите в договорни 
фондове. При инвестиция в 
продукта инвеститорът може 
да избира между „Премиум” 
вариант, при който 70% от 
инвестицията се влага в де-
позит, а 30% в един от два-
та ни агресивни фонда ПИБ 
Авангард и ПФБК Восток, 
както и вариант „Баланс”, 
при който 30% от инвести-
цията се влага на депозит, а 
70% в един от двата ни ба-
лансирани фонда ПИБ Кла-
сик и ПИБ Гарант.

- И последно, как начи-
наещите инвеститори мо-
гат да изберат правилния 
продукт за тях?

- Всички инвеститори в 
договорни фондове трябва 
да са наясно, че печалби-
те не са гарантирани и съ-
ществува риск, ако стой-
ността на активите, които е 
закупил фондът, се понижи, 
вложителите да не възста-
новят в пълен размер вло-
жените средства. ПФБК АМ 
предлага богат избор от до-
говорни фондове, от които 
всеки може да избере този, 
който в най-голяма степен 
съответства на желанието 
му да постигне определен 
доход и да поеме свързания 
с това риск. Подходящи-
ят продукт се определя на 
база анкетни въпроси или 
след консултации с инвес-
тиционен консултант, които 
ние предлагаме постоянно 
на нашите клиенти.

n НАШИЯТ ГОСТ  n За алтернативните 
спестовни продукти

МАРТИН ДИМИТРОВ е част 
от екипа на ПФБК Асет 
Мениджмънт от август 
2009 г. Той има магистър-
ска степен по Финанси и 
банково дело от Софийски 
Университет “Св. Климент 
Охридски” в София и е 
лицензиран инвестиционен 
консултант. Преди да се 
присъедини към ПФБК Асет 
Мениджмънт, Мартин 
работи в отдел „Анализи” 
на ПФБК над 2 години. Той 
е сертифициран финансов 
анализатор CFA.

В И З И Т К А

разговор с Мартин Димитров, портфолио-
мениджър в ПФБК „Асет Мениджмънт”
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Дизайн, редакция и предпечат

Десислава Николова
Атанас Куртиян

Илона СТАНЕВА – Директор Маркетинг, 
реклама и връзки с обществеността

Ивайло АЛЕКСАНДРОВ – PR експерт

Яна Ячева – специалист Маркетинг

Иван РАЛЧЕВ – специалист Маркетинг и нови 
медии

Христо ХРИСТОВ – специалист Маркетингови 
проучвания и анализи

Дирекция Маркетинг, 
реклама и 
връзки с 
обществеността Десислава Николова

РЕПУБЛИКА

n НАШИТЕ КЛИЕНТИ  n
Представяме ви фонда-

ция „Работилница за граж-
дански инициативи”. Тя е 

създадена през 2001 г. Ос-
новната й цел е предоста-
вяне на финансова подкрепа 

за местно развитие чрез 
малки грантове. Разговаря-
ме с г-жа Илияна Николова, 

която ни разказва, какви 
проекти и инициативи под-
крепя фондацията. 

- Госпожо Николова, как-
ва е вашата визия за начи-
на, по който фирмите могат 
да помагат на обществото?

- Развитието на филантро-
пията е от голямо значение 
за едно развито общество. 
Именно с тази идея е свърза-
на и нашата визия за корпо-
ративната подкрепа. Визията 
ни е, дадена компания да се 
ангажира с каузи, които по-
добряват в дългосрочен план 
живота на дадена общност и 
могат трайно да решат про-
блеми. Тази подкрепа освен 
финансовото си измерение 
би трябвало да може да анга-
жира и служителите на ком-
панията, както и да развива 
дарителските нагласи на хо-
рата. Бих искала да дам един 
пример, който за мен е много 
добър модел на ангажира-
ност на компания и избрана 
кауза, свързана с нуждите 
на обществото, за въвлича-
нето на служителите в една 
корпоративна инициатива. 
Преди няколко години заедно 
с ПИБ в продължение на 2 ка-
лендарни години работихме 
по инициативата „Библиоте-
ки за българските училища”. 
Служителите на банката мо-
жеха да предлагат училищни 
библиотеки, които да получат 
финансова подкрепа за раз-
витието си. 

- Какви проекти и каузи 
подкрепя фондацията?

- Фондацията подкрепя 
инициативните, креативни 
хора, които генерират нови 
идеи и търсят решение на 
местни проблеми. За де-
сетте си години работа сме 
подкрепяли най-различни 
каузи, свързани с развитие. 
Най-често отпускаме финан-
сиране за проекти в малки 
населени. До този момент са 
финансирали над 800 иници-
ативи на граждански групи и 
организации  за повече от 4 
500 000 лв. В момента в про-
цес на реализация са над 60 

финансирани от нас проекта. 
Например фондът „Живо 

наследство” подкрепя иници-
ативи за опазване и популя-
ризиране на нематериалното 
наследство. Създаден през 
2001 г., в основата му е за-
ложен интересът към мина-
лото и фолклора на страната 
ни и осъзнаването, че тяхно-
то запазване и  съхранение 
ни дават смисъл и знание за 
много неща в съвременност-
та. Смисъл в тази идея видя и 
ПИБ, която подкрепи издава-
нето на книгата „Разказвачи 
на истории”. 

„Хората решават” е друг 
фонд на ФРГИ. Той подкре-
пя инициативи, които реша-
ват конкретни проблеми на 
хората от дадена общност с 
активното участие на самите 
нуждаещи се. „Неотложна 
гражданска намеса” е още 
един фонд, чрез който под-
помагаме инициативните 
общности като отпускаме 
финансиране за решаване на 
спешен проблем. В подкрепа 
на ефективността на работа 
на НПО, е дарителската про-
грама „ТехСуп”, чрез която те 
получават оригинален софту-
ер „Дъга”, който цели пълно-
ценното развитие на децата 
и младежите чрез образова-
ние. Ние финансираме про-
фесионално обучение, спорт 

и активни дейности през сво-
бодното време, гражданско 
образование, творчество. 
ФРГИ работи системно и за 
развитието на един модел 
на местно дарителство - об-
ществените фондации. От 
години подкрепяме директно 
10 фондации.

- Как оценявате сътруд-
ничеството си с Fibank през 
годините?

-Сътрудничеството между 
ПИБ и фондация „Работилни-
ца за граждански инициати-
ви” може да се определи като 
дълго и ползотворно. Банката 
е първата българска компа-
ния, не само във финансо-
вата сфера, която създава 
специален фонд за подкрепа 
на социални дейности. Още 
през 2004 г. ПИБ основа пър-
вия в България корпоративен 
дарителски фонд, управля-
ван от неправителствена 
организация (ФРГИ) - фонд 
“Социална отговорност на 
Първа инвестиционна банка”. 
Учредяването му е пробив и 
прецедент в отношенията, съ-
ществуващи между бизнеса и 
НПО сектора. Това е първият 
случай, в който компания от 
100-те най-големи в страна-
та поверява управлението на 
фонд на организация с несто-
панска цел.

„Работилница за граждански инициативи” 
финансира проекти за над 4 500 000 лв.

Илияна Николова, 
изпълнителен директор на 
Фондация „Работилница за 
граждански инициативи”



лозарството, което е застъпе-
но изцяло в частния сектор. 
Благоприятните климатични 
условия и съвременните техно-

логии за създаване и отглежда-
не, позволяват получаването 
на качествена продукция от 
грозде за производство на 

червени и бели вина. А с фи-
нансовата подкрепа на Fibank 
са изградени най-големите ло-
зови масиви в региона. Офис 
Свиленград отваря през 2002 
г., като от създаването му не-
гов управител е Стефан Лам-
бов, който твърди, че „цени 
всеки клиент”.

Офис Харманли функцио-
нира от началото на 2010 г. и 
е един от най-младите офиси 
на банката. Екипът на офиса 
е млад и енергичен и може да 
се похвали с това, че работи с 
характерния за Fibank профе-
сионализъм и високи стандар-
ти на клиентско обслужване. 
Основната част от клиентите 
на офис Харманли са от кате-
горията на малки и средни, и 
микро-предприятията. Въпреки 
икономическите трудности, ко-
ито изпитва, регионът на Хар-
манли има добре развити отра-
сли в индустрията, а условията 
са изключително подходящи за 
изграждане на фотоволтаични 
централи. Fibank изключително 
успешно работи с ВЕИ инвес-
титори в областта. 
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Клон Хасково започва рабо-
та през 2001 г. и сега струк-
турата му включва четири 
офиса в градовете Хасково, 
Димитровград, Свиленград и 
Харманли, в които работят 52 
служители. Въпреки наличието 
на конкуренция от страна на 
други банки, служителите на 
клон Хасково вярват, че те са 
„банката на клиента”. 

Директорът на клон Хасково 
Емилия Никова дава пример за 
успеха на офисите с привлече-
ния ресурс към януари 2012г., 
в размер на 77 млн. лева. 

В клон Хасково се обслужват 
25 хил.клиента – физически и 
юридически лица. Клиенти на 
клона са едни от най-значимите 
стопански субекти, работещи 
в сферата на строителството, 
химическата промишленост, 
транспорта, маслодобивната и 
хранително – вкусова промиш-
леност, лозарство и винарство 
и др.

Регионът на Община Сви-
ленград е известен най-вече с 

n НИЕ ОТ FIBANK n

Клон Хасково обслужва 
25 000 клиенти 
С подкрепата на Fibank са изградени най-
големите лозови масиви в региона на Свиленград

Уважаеми колеги,
Пожелаваме Ви много здраве, щастие и късмет! 

Весело изкарване!  от екипа на Fibank  17 февруари - 1 март
Рожденициn ЧЕСТИТО n

17 февруари
Миглена Георгиева Кутрева 
Александра Веселинова Про-

данова 
Благородна Любчова Борисова 

18 февруари
Яна Венциславова Ячева 
Миланка Борисова Гарабийска 
Добромира Илиева Жечева 
Иванка Кирова Димитрова 

19 февруари
Александър Димитров Маке-

донски 
Теменужка Николова Арнау-

дова 
Десислава Ивайлова Иванова 
Нели Иванова Лулина 
Цвета Андреева Талева 
Румяна Богомил Паунова 
Недялка Манолова Вълчева 
Десислава Иванова
Надежда Пенева Митева 
Георги Стефанов Петров 

20 февруари
Лидия Бориславова Цветкова 
Йордан Веселинов Соколов 
Лорита Красимирова Георгиева 
Димитър Йорданов Михайлов 

Лилия Йорданова Петкова 
Христо Георгиев Матов 
Петя Рангелова Питропова 

21 февруари
Ангел Георгиев Ангелов 
Рилка Александрова Митова 
Габриела Огнянова Стоилова 
Мария Иванова Димитрова 
Павлина Иванова Тинкова 
Виолета Стоянова Георгиева 

22 февруари
Димитринка Методиева Райче-

ва-Райковска 
Ивайло Драгомиров Наумов 
Кристина Златкова Калканова 
Анка Райкова Йорданова 
Албена Любенова Вълева 
Недялка Проданова Стефанова 
Симеон Славчев Узунов 
Ангелина Николова Ангелова 

23 февруари
Ирена Наскова Монева-Рай-

нова 
Любка Иванова Цветкова 
Асен Стойчев Стойчев 
Благовеста Валентинова Ива-

нова 
Десислава Димитрова Колева 

Нели Николаева Пантева 
Красимира Георгиева Николова 
Аглика Милкова Георгиева 
Десислава Йорданова Паша-

ланова 

24 февруари
Десислава Ангелова Николова 
Татяна Сергеевна Трендафи-

лова 
25 февруари

Михаил Ангелов Бонев 
Тодор Николаев Тончев 
Илияна Ванчева Вълчева 
Стела Борисова Първуцова 
Кристина Василева Вълчева 
Айнур Левент Фехми 
Виолета Георгиева Желязкова 

26 февруари
Йордан Димитров Календеров 
Цветомира Маринова Карап-

чанска 
Габриела Димитрова Георгиева 
Христо Атанасов Христов 
Радостина Николаева Козарева 
Евгений Стилиянов Ангелов 
Христо Трайков Ковачев 
Танка Димова Колева 

27 февруари
Димо Димчев Чанев 
Гинка Панева Янева 
Даниел Георгиев Йорданов 
Дора Ставрева Георгиева 
Росица Симеонова Симеонова 

28 февруари
Милен Викторов Георгиев 
Лора Петкова Златанова-

Петрова 
Диана Йорданова Паскалева 
Корнелия Александрова Кузова 
Теодора Русланова Христова 
Цветелина Сашева Златанова 
Георги Иванов Монев 
Милена Цанкова Балтова 

29 февруари
Галина Йорданова Стоянова 

1 март
Мартин Цеков Цветанов 
Стефка Димитрова Милева 
Ина Валериева Миразчийска 
Ирена Светозарова Дикова 
Мина Валериева Петрова 
Гергана Николова Ганчева 
Весела Иванова Величкова 

Директорът на 
клон Хасково 
Емилия Никова.

Служителите в офис Харманли

Служителите в офис 
Свиленград


